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Dan Barna: Bugetul României este sub o presiune foarte mare; trebuie sa ne

încadram în deficitul de 7% agreat cu Comisia Europeana

Bugetul României este sub o presiune foarte mare, în momentul de  fata, din cauza necesitatii de a ne

încadra în acel deficit de 7%  agreat cu Comisia Europeana (CE), a afirmat, luni, vicepremierul Dan 

Barna, într-o conferinta de presa dedicata aniversarii a 10 ani de la  listarea Fondului Proprietatea (FP) pe

piata locala de capital.

"Criza pandemica a pus o presiune foarte mare pe multe zone de economie,  iar bugetul României în momentul de

fata este sub o presiune foarte  mare datorita necesitatii de a ne încadra în acel deficit de 7% agreat  cu Comisia

Europeana. Şi din aceasta perspectiva, piata de capital poate  sa fie un instrument si un partener de care avea atâta

nevoie. Lucrez  în aceste zile, împreuna cu echipa mea si cu colegii din Guvern, la  Planul de Reconstructie si

Rezilienta pe care România îl va propune  Comisiei Europene. Vorbim de 30 de miliarde de euro care vor veni în 

piata din România. Din aceasta perspectiva, pentru a iesi din criza în  momentul în care campania de vaccinare va

avea succesul scontat si vom  intra într-o logica de reconstructie economica, rolul Bursei din  Bucuresti si al pietei

de capital în sens mai larg este unul pe care îl  vad fundamental", a spus Barna.

Potrivit acestuia, în actuala guvernare parteneriatul cu piata de capital reprezinta o prioritate foarte concreta.

"E nevoie ca acest Guvern sa compenseze guvernarea violent anti-economie  de piata a PSD din ultimii ani care a

dat un mesaj negativ în plan  international, ceea ce înseamna investitorii care se uitau la România.  De-a lungul

ultimilor patru ani de când sunt în politica mare am avut  multe întâlniri cu investitori importanti pe plan

international care îmi  explicau ce oportunitate grozava este piata din România, ce beneficii  avem prin pozitia

geografica, prin tipul de economie, marimea tarii,  prin faptul ca suntem membri ai Uniunii Europene si cum,

totusi, nu  folosim aceste oportunitati în zona pietei de capital datorita unui fel  de a vedea lucrurile ramase

semnificativ în urma. Or, aceasta guvernare a  coalitiei actuale care conduce România vine cu un nou punct de

vedere  în care parteneriatul cu piata de capital, miza dezvoltarii pietei de  capital, parteneriatul cu Bursa reprezinta

o prioritate nu formala si  declarativa, ci una foarte concreta", a declarat vicepremierul Barna.

Acesta a adaugat ca atât timp cât România nu transmite de la nivelul  Guvernului un mesaj de sustinere reala a

pietei de capital,  perspectivele economice "ramân unele limitate sau marginale legate de o  oportunitate sau alta".

"În egala masura, USR Plus, membrul din coalitie pe care îl reprezint, a  fost constant explicit în mesaj conform

caruia toate restrictiile care  blocau listarea companiilor publice la bursa ar trebui ridicate si  programul nostru de

guvernare contine aceasta abordare si vom face la  nivelul coalitiei si la niveluri parlamentare pasii necesari nu

doar  pentru a elimina reglementarea lasata mostenire de curând de PSD privind  pachetele majoritate, dar si pentru

a avea cât mai multe companii  listate pe bursa. Marele beneficiu este ca singura hârtie de turnesol  corecta care

vorbeste despre sanatatea si realismul unei companii pe  piata este piata de capital. Orice alte studii sau analize

facute de noi  însine pentru noi însine care ne uitam în oglinda si ne admiram ce  frumosi suntem nu au niciun

realism. Nicio companie importanta nu a  iesit prost în momentul în care a avut buna guvernanta, transparenta.  Cât

timp România nu transmite de la nivelul Guvernului un mesaj de  sustinere reala a pietei de capital, perspectivele

ramân unele limitate  sau marginale legate de o oportunitate sau alta", a subliniat Dan Barna.

Lansat în decembrie 2005, Fondul Proprietatea a fost creat pentru  despagubirea cetatenilor români ale caror

proprietati au fost confiscate  de fostul regim comunist. În urma licitatiei internationale anuntate în  decembrie

2008, Franklin Templeton Investments a preluat oficial rolul  de manager de investitii si administrator unic al

Fondului pe 29  septembrie 2010.
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Fondul este o companie de investitii de tip închis, iar obiectivul sau  investitional este maximizarea randamentelor

catre actionari si  cresterea valorii activului net pe actiune prin investitii realizate, în  principal, în actiuni si valori

mobiliare românesti.

FP se tranzactioneaza pe Bursa de Valori Bucuresti din 25 ianuarie 2011  si a fost listat pe segmentul Specialist

Fund Market London Stock  Exchange prin intermediul certificatelor de depozit ("GDR-uri") la data  de 29 aprilie

2015.

Bursa de Valori Bucuresti (BVB) si Franklin Templeton, administratorul  Fondului Proprietatea (FP), organizeaza,

luni, o conferinta de presa cu  ocazia a zece ani de la listarea FP pe Bursa de la Bucuresti.
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